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                    Farního sboru 
Českobratrské církve evangelické v Chrástu

Tu přišel Ježíš z Galileje k Jordánu za Janem, aby se
dal od něho pokřtít. Ale on mu bránil a říkal: „Já 
bych měl být pokřtěn od tebe, a ty jdeš ke mně?“ 
Ježíš mu odpověděl: „Připusť to nyní; neboť tak je 
třeba, abychom naplnili všecko, co Bůh žádá.“ Tu 
mu Jan již nebránil.                          (Mt 4, 13-15)

Ježíšův křest v Jordánu je jako “chybějící 
mezičlánek” či, řečeno filmovým jazykem, spoiler 
mezi Kristovým narozením a jeho smrtí a 
vzkříšením. Patří ještě k vánočnímu okruhu a přitom
v něm již můžeme vidět první nakročení k pašijím, 
ba dokonce ke zrození církve “z vody a z Ducha”.

Ježíš třicet let žil ve skrytosti „normální“ lidský život. 
Žil v rodině, pracoval, chodil do synagogy. Tím je 
vyjádřena podstata vtělení: Bohu nic lidského 
(kromě hříchu) není cizí. I teď Ježíš jde tam, kam 
jdou ostatní lidé. Staví se plně na jejich místo. Je 
zcela ve věci svého Otce. A proto je plně na lidské 
straně. Jako se s námi lidmi spojil již svým 
narozením,  tak bere na sebe všechny lidské 
záležitosti a činí je svými.



Vystoupení a zvěst jeho příbuzného Jana Křtitele v 
něm něco uvedly do pohybu. Jednoho dne vstal a 
šel – a nic už nebylo jako dřív. Zatímco z Judska 
jdou k Jordánu davy, z Galileje, té polopohanské 
končiny, kráčí osamělý poutník. Máte-li rádi 
Tolkienovy příběhy: jde jako Frodo, nesoucí prsten. 
Jde sám s vědomím, že to za něj nikdo neudělá. 
Nevrátí se, i když by ještě mohl před svým posláním
couvnout. Také pro každého, kdo chce být s 
Kristem spojen, tyto otázky zůstávají výzvou: Kde je
mé místo a k čemu mne Bůh volá? Nedozrál k 
něčemu důležitému čas? Kdo, když ne já? Kdy, 
když ne teď?
A zde se objevuje něco nového, první nakročení ke 
kříži: Ježíš se nezastaví ani před lidským hříchem. 
Hrozí se ho, ale neodtáhne se od něj štítivě. Bere 
ho na sebe. Apoštol později napíše: “Toho, který 
nepoznal hřích, kvůli nám ztotožnil s hříchem, 
abychom v něm dosáhli Boží spravedlnosti.” (2K 
5,21) Jde o naplnění Boží spravedlnosti. Janu 
Křtiteli, který se ho zdráhá spolu s ostatními 
kajícníky pokřtít, Ježíš doslova odpovídá: 
“...takto je třeba, abychom naplnili všechnu 
spravedlnost.” I my se divíme, proč by Ježíš, 
který je bez hříchu, měl být
pokřtěn jakoby vyznával své viny.
Ale Boží láska se nebojí, že se
námi ušpiní. Noří se do hlubiny
našeho hříchu. Kristus jako
Beránek Boží bere hříchy,
symbolicky smývané do vod
Jordánu, na sebe, aby nám



daroval svou spravedlnost. Ano, tak Kristus 
naplňuje spravedlnost: neodplácí nám, ale 
zákonem požadovanou spravedlnost naplní za 
nás, aby se s ním i nad námi otevřelo nebe a 
Boží hlas nás prohlásil za milované Boží syny a 
dcery.                                            K. Šimr             
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